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n lt debatt

n Mikael Hasselgren efterly-
ser i Läkartidningen 41/2009 
(sidorna 2588-9) stöd från 
facket för startandet av en  
läkarutbildning i Örebro. 

medicine studerandes för-
bund (MSF) anser att dimen-
sioneringen av läkarutbild-
ningen bör motsvara Sveri-
ges behov av läkare. Vi väl-
komnar alla initiativ för att 
möjliggöra en utökning av 
antalet utbildningsplatser 
för läkare med bibehållen 
och eftersträvat förbättrad 
kvalitet, såväl av den teore-
tiska som av den praktiska 
utbildningen.

Bedömningen av ansökan 
gör dock inte vi utan Högsko-
leverket (HSV). Vi vill även 
påtala att studenter från lä-
karutbildningarna vid Linkö-
pings och Uppsala universitet 
är placerade i Örebro och i 
den region ansökan inbegri-
per. Detta bör beaktas såväl i 
ansökan som vid bedömning-
en av denna, då det har bety-
delse för den kliniska utbild-
ningskvaliteten.

Örebros ansökan om en 
egen läkarutbildning har hit-
tills inte blivit godkänd av 
HSV. Huruvida KI blir 
knappt godkänt eller inte hör 
inte till frågan. Detta handlar 
om Örebros kompetenser och 
möjligheter och inget annat. 
Ett huvudkrav från MSF:s 
sida är att Örebro uppfyller 
de kriterier som HSV ställer 
och blir godkänt att bedriva 
grundutbildning. Här litar vi 
till att HSV kan göra en god 
bedömning med den erfaren-
het det har av bedömning av 
utbildningar.

att örebros sjukhus skulle 
vara näst intill kandidattomt 
stämmer inte. I dag har cirka 
150 studenter från Linköping 
och Uppsala kliniska place-
ringar där samt i den region 
som är tänkt att tillhöra Öre-
bros läkarutbildning. MSF 
har frågat vad man tänkt göra 
med dessa studenter men har 
från Örebros håll varje gång 
mötts av svaret »det är inte 
vårt problem«. Ansvarslöst, 
enligt vår mening. Vill de ha 

vårt stöd får de ta den frågan 
och dessa studenters oro på 
allvar. 

Hasselgren påpekar att man 
regionaliserar utbildningar-
na mer och mer, bland annat i 
Umeå. Här har han uppen-
barligen inte tagit del av de-
batten. MSF har hela tiden 
påpekat vikten av att denna 
regionalisering sker med för-
siktighet och att regionsjuk-
husen har god anknytning till 
akademin. Vi vill inte att de 
studenter som placeras på re-
gionsjukhus ska gå miste om 
viktig akademisk kunskap, 
vilket är något som måste be-
vakas.

Vidare föredrar Hasselgren 
studenter som läst i Sverige 
framför dem som har läst i 
utlandet. Detta bottnar, en-
ligt min mening, i okunskap 
om vad de utlandsstuderande 
kan och vad de har för kom-
petens. Här anser vi att det är 
viktigare med kunskap än 
okunskap. Därför bistår MSF 
och vår utlandssektion MSF 
Utland Sveriges Kommuner 

och Landsting) med kurspla-
ner för att just öka kunska-
pen kring dessa studenter och 
deras kompetenser. Utöver 
detta pågår diskussion om att 
erbjuda dessa studenter som-
marpraktikplatser, utländska 
universitet gör studiebesök i 
Sverige för att anpassa sina 
utbildningar efter våra förut-
sättningar, och MSF trycker 
på värdet av individuellt an-
passad introduktion av stu-
denterna i vården när de 
kommer tillbaka, ett ansvar 
som ligger på arbetsgivarna.

Innan Hasselgren får stöd 
från MSF:s håll bör Örebro:
1. Uppfylla de krav som HSV 

ställer och bli godkänt att 
bedriva grundutbildning.

2. Ta vår fråga om vad som 
händer med de studenter 
som redan har praktik i 
Örebro och dess region och 
deras oro på allvar.

yosef Tyson
ordförande, 

Medicine studerandes förbund 
yosef.tyson.339@student.ki.se

apropå! Utökad läkarutbildning

msf:s krav för att stödja örebro

energi. Däri ligger svårigheten att be-
räkna nettoeffekten av koldioxidens 
växthuseffekt. Nyligen har man gjort 
simuleringar av detta komplexa sam-
spel och jämfört utfallet om mängden 
koldioxid ligger kvar på 280 ppm eller 
har dagens nivå på 380 ppm. I den förra 
simuleringen finner man ingen upp-
värmning av den globala temperaturen, 
men i den senare den aktuellt uppmätta 
temperaturstegringen. 

CO2 är enligt grundläggande fysikalis-
ka och kemiska fakta en växthusgas. 
Den mycket nära och parallella ökning-
en av atmosfärens CO2-halt och jordens 
medeltemperatur visar att dessa två 
faktorer har ett starkt samband. Detta 
ger hypotesen om koldioxidens avgö-
rande betydelse för den pågående upp-
värmningen ett rikt innehåll och hög 
precision. Inga fakta har hittills falsi-
fierat hypotesen. 

Slutsatsen blir att vi läkare måste 
axla vårt ansvar och upplysa om det 

största globala hotet mot vår hälsa, den 
tilltagande växthuseffekten. Sveriges 
läkarförbund arbetar aktivt med frå-
gan, och det gör också många sjukhus. 
WMA antog en deklaration om klimat 
och hälsa vid organisationens general-
församling i New Delhi i Indien den 17 
oktober.

frågorna behöver nu ytterligare kon-
kretiseras, och vi bör följa Lancets och 
WMA:s rekommendationer och i sam-

spel med beslutsfattare och politiker 
kräva effektiv prevention genom mins-
kade koldioxidutsläpp. 

n Potentiella bindningar eller jävsförhållan-
den: Inga uppgivna.
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